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Sesję Nr LI otworzył i prowadził Przewodniczący Rady Gminy Świlcza Pan Piotr Wanat, który powitał

wszystkich zebranych i zaproszonych gości. Zgodnie z listą obecności w sesji uczestniczyło 12 radnych

co stanowi quorum, przy którym Rada może obradować i podejmować uchwały . Nieobecni radni
przesłali na ręce Przewodniczącego usprawiedliwienia. Wszyscy radni otrzymali materiały i ustalony

porząde k sesji. Do tak ustalonego porządku obrad Wójt zgłosił 8 dodatkowych punktów. Wraz
z dodatkowymi punktami porządek obrad przedstawia się następująco:

1. Przyjęcie protokołów z poprzednich sesji.

2. Informacja z realizacji uchwał, działalności Wójta i Urzędu Gminy.

3. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały budżetowej Gminy Świlcza na rok 2017.

4. Podjęcie uchwały w sprawie obniżenia śred niej ceny skupu żyta przyjmowanej jako

podstawa obliczania podatku rolnego na obszarze Gminy Świlcza.

5. Podjęcie uchwały w sprawie wysokości stawek podatku od nieruchomości.

6. Podjęcie uchwały w sprawie wydzierżawienia nieruchomości komunalnych
z jednoczesnym odstąpieniem od obowiązku przetargowego trybu zawarcia, związanej

z tym umowy. ( Mrowia).

7. Podjęcie uchwały w sprawie wydz i e rżawienia nieruchomości komunalnej
z jednoczesnym odstąpieniem od obowiązku przetargowego trybu zawarcia, związanej

z tym umowy. (Mrowia II l.

8. Podjęcie uchwały w sprawie wydzierżawienia nieruchomości komunalnych
z jednoczesnym odstąpieniem od obowiązku przetargowego trybu zawarcia, zwią za nej

z tym umowy. (Rudna Wielka).

9. Podjęcie uchwały w sprawie wydzierżawienia nieruchomości komunalnej
z jednoczesnym odstąpieniem od obowiązku przetargowego trybu zawarcia, związanej

z tym umowy. (Świlcza) .

10. Podjęcie uchwały w sprawie wydzierżawienia nieruchomości komunalnych

z jednoczesnym odstąpieniem od obowiązku przetargowego trybu zawarcia, związanej

z tym umowy.{Świlcza II ).

11. Podjęcie uchwały w sprawie wydzierżawienia nieruchomości komunalnych

z jednoczesnym odstąpieniem od obowiązku przetargowego trybu zawarcia, związanej

z tym urnowv.trrzclana).

12. Podjęcie uchwały w sprawie obciążenia komunalnych nieruchomości gruntowych.
(Trzciana).

13. Podjęcie uchwały w sprawie sprzedaży nieruchomości komunalnej (Woliczka).
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14. Podjęcie uchwały w sprawie. wyrażenia zgody na przeprowadzenia zabiegów

pielęgnacyjnych i konserwacyjnych pomnika przyrody .

15. Podjęcie uchwały w sprawie rozpatrzenia skargi na działal ność Wójta Gminy.

16. Podjęcie uchwały w sprawie stw ierdzenia przekształcenia dotychczasowego Zespołu Szkół

w Świlczy w ośmioletnią Szkołę Podstawową im. św . Jana Kantego w Świlczy

17. Podjęcie uchwały w sprawie stwierdzenia przekształcenia dotychczasowego Zespołu Szkół

w Rudnej Wie lkiej w ośmioletnią Szkołę Podstawową im. Stan isława Dąmbskiego w Rudnej

Wielk iej.

18. Podjęcie uchwały w sprawie stwierdzenia przekształcenia dotychczasowego Zespołu Szkół

w Bratkowicach w ośmioletnią Szkołę Podstawową Nr 1 im. Kardynała Stefana

Wyszyńskiego w Bratkowicach.

19. Podjęcie uchwały w sprawie stwierdzenia przekształcen ia dotychczasowej sześcioletniej

Szkoły Podstawowej im. Konstytucji 3 Maja w Dąbrowie, wchodzącej w skład Zespołu Szkół

w Dąbrowie, w ośmioletnią Szkołę Podstawową im. Konstytucji 3 Maja w Dąbrowie,

wchodzącą w skład Zespołu Szkół w Dąbrowie .

20. Podjęcie uchwały w sprawie przekształcen i a dotych czasowej sześc io l etn iej Szkoły

Podstawowej Nr 2 im. Jana Pawła II w Bratkowicach w ośmioletnią Szkołę Podstawową Nr

2 im. Jana Pawła II w Bratkowicach.

21. Podjęcie uchwały w sprawie stwierd zenia przekształcenia dotychczasowej sześcioletniej

Szkoły Podstawowej Nr 1 im. Marii Konopnickiej w Mrowl i w ośmioletnią Szkołę

Podstawową Nr 1 im. Marii Konopnickiej w Mrowl i.

22. Podjęci e uchwały w sprawie pnekształcen i a dotychczasowego Zespołu Szkół w Trzcianie

w ośmioletnią Szkołę Podstawową w Trzcianie.

23. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały budżetowej na rok 2017 - dodatkowa.

24. Podjęcie uchwały w sprawie zmian Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Świlcza 

dodatkowa.

25. Podjęcie uchwały w sprawie przvjęcra do realizacji projektu pn. "Utworzenie

i funkcjonowanie przez okres 12 miesięcy Ośrod ka Wychowania Przedszkolnego w

Błędowej Zgłobie ńsk iej" , współfinansowanego z Regionalnego Programu Operacyjnego

Województwa Podkarpackiego na lata 2014 - 2020 - Oś Priorytetowa IX Jakość Edukacji

i Kompetencji w Regionie, Działanie 9.1 edukacji przedszkolnej - dodatkowa.

26. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia do realizacj i zadania pn. " Utworzenie

i funkcjonowan ie miejsc przedszkolnych w miejscowości Rudna Wielka na lata 2017 

2020", współfina nsowa nego z Regionalnego Programu Operacyjnego Województwa

Podkarpackiego na lata 2014 - 2020 - Oś Priorytetowa IX Jakość Edukacji i Kompetencji

w Regionie, Działania 9.1 Rozwój edukacji przedszkolnej - dodatkowa.

27. Podjęcie uchwały w sprawie przystąpien ia do realiza cji projektu pn. " Funkcjonowanie

Środowiskowej Świetlicy Socjoterapeutycznej w Świlczy" nr RPPK.08.04.00-IP.01-18

021/17 w ramach Regionalnego Programu Operacyjnego Województwa Podkarpackiego na

lata 2014 - 2020, Oś Priorytetowa VIII-Integracja społeczna, Działanie 8.4 - dodatkowa.
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28. Podjęcie uchwały w sprawie wydzierżawienia nieruchomości komunalnej z jednoczesnym
odstąpieniem od obowiązku przetargowego trybu zawarcia, związanej z tym umowy .

29. Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie zasad ustalania i przekazywania z
budżetu Gminy Świlcza środ ków finansowych wynikających z rozliczenia podatku od
towarów i usług związanego z zakładem budżetowym - dodatkowa.

30. Podjęcie uchwały w sprawie Regulaminu Utrzymania Czystości i Porządku na terenie Gminy
Świlcza - dodatkowa.

31. Sprawy różne i wol ne wnioski.

Przewodniczący Rady Gminy Pa n Piotr Wanat - poddał pod głosowanie p rzyjęcie porządku obrad
wraz z dodatkowymi punktam i.

Za przyjęc iem porządk u obrad z dodatkowymi punktami głosowało - 12

Przeciw-O

Wstrzymało się - O

Rada Gminy jednogłośnie przyjęła porządek obrad wraz z dodatkowymi punkta mi.

Przystąpiono do realizacji po rząd ku obrad.

Ad.l). Protokoły z XLIX i Lsesji przyjęto bez uwag.

Ad.2). Informacje z realizacj i uchwał, działal ności Wójt a Urzędu Gminy przedstawiła Pan

Sławomir Styka - Zastępca Wójta Gminy Świlcza .

Ad. 3). Podjęcie uchwały w sprawi e zmiany uchwały budżetowej Gminy Świlcza na rok 2017.

1. Pan Piotr Wanat - odczytał projekt uchwały w którym zgodnie z zajęciem oficjalnego
stanowiska przez Min isterstwo Edukacji Narodowej w Warszawie w kwestii dotyczącej

klasyfikacji paragrafów dochodów i wydatków do przekazywanego grantu na realizację projekt u

pn. " Lokalne Ośrodki Wiedzy i Edukacj i na rzecz aktywizacji edukacyjnej osób dorosłych", iż nie
należy stosować podzia łu ś rod ków na źródła europejskie i dotację celową (ś rod k i krajowe),
dokonuje się przeniesienia tych środków zarówno po stron ie dochodów jak i wydatków w
kwocie 126492,00 zł. Ze względu na zaistniałą konieczność dokonuje się przeniesienia planu

finansowego
w szko łach podstawowych. gimnazjach, przedszkolach oraz w św ietlicach szkolnych. Zwiększa

się dotację podmiotową z budżetu Gminy Świlcza dla Gminnego Centrum Kult ury Sportu i
Rekreacji w Świlczy z siedzibą w Trzcianie w kwocie 34 81S,80 zł z uwagi zwiększenie środków

finansowych na rok 2017 w związku z rea li zacją wydatków niezaplanowanych w obecnym

planie finansowym m. in. wydanie dodatkowych 2 numerów "Ziemi Bratkowickiej", wzrost
wartości polis ubezpieczeniowych, wzrost kosztów wydania "Trzcionki", wynagrodzenie
redaktorów "Trzcionki" (jubil eusz), koszt promocji płyty "Trzcia ńsk ie wesele" . Odnosząc się do
złożonych wniosków dotyczących udzielenia dotacji celowej dla Ochotniczej Straży Pożarnej w
Bratkowicach w kwocie 2 000,00 zł, na zakup ga ra żu blaszaka z przeznaczeniem na
przechowywanie przyczepki do przewozu specjalistycznego sprzętu wykorzystywanego do

działań ratowniczych oraz dla Ochotniczej Straży Pożarnej w Mrowli w kwocie 2 400,00 zł, na

zakup dwóch radiotelefonów, któ re pozwolą ułatwić komunikację mającą na celu usprawnienie
pomocy poszkodowanym w wypadkach oraz zabezpieczeniu ruchu drogowego. Z uwagi na

zmianę przeznaczenia środ ków sołeckich w miejscowościa ch Trzciana i Świlcza oraz na
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podstawie protokołów z zebrań wiejskich dokonuje się zmian poprzez przeniesienie tych
środków dla miejscowości Trzciana w kwocie

1 366,54 zł z zadania pn. " opracowanie jubileuszowego nagrania Zespołu Regionalnego
z Trzciany" na zakup doposażenia do Regionalnego Domu Tradycj i Ludowych w Trzcianie
w kwocie 1 366,54 zł oraz środków so łeckich miejscowości Świ lcza w kwocie 7 000,00 zł z
zadania pn. "wydanie książki Artura Szarego pt.: "Społeczność Świlczy w latach 1795-1939" na

zadanie pn. "zakup doposażen ia św ietl icy szkolnej w Świ lczy" kwota 3 500,00 zł oraz na zakup
tablicy upam iętn i ającej wizerunek mieszkańców sołectwa, którzy walczyli o odzyskanie
nie podległości Polski • z okazj i 100-lecia niepodległośc i Polski. Następnie poinformował, że

KFPGOŚiSR pozytywnie zaop in iowała przedstawiony projekt uchwały .

W związku z brakiem dyskusji przystąpiono do głosowania

Za -12

Przeciw - O

Wstrzymało się - O

Rada Gminy jednogłośnie przyjęła w/w uchwałę .

Ad.4). Podjęcie uchwały w sprawie obniżenia średniej ceny skupu żyta przyjmowanej jako

podstawa obliczania podatku rolnego na obszarze Gminy Świlcza.

Pan Piotr Wanat - odczytał projekt uchwały w której Wójt Gminy Świlcza postuluje obniżenie ceny
skupu żyta do kwoty 48,48 zł za 1 dt celem zmniejszenia obciąże ń podatkowych podatników podatku
rolnego na terenie Gminy Świlcza . Uchwalona stawka wynosić będzie 92,36 % stawki ustawowej.
Skutek finansowy realizacji uchwały to wyższy o 2,49 % dochód z tytułu podatku rolnego w
porównaniu z rokiem poprzednim. Następn ie po informował, że KFPGOŚ i sR. Pozytywnie
zao pin iowała projekt uchwały i otworzył dyskusję.

Pan Seweryn Kornak Radny Rady Gminy - zwrócił się z zapytaniem jak podwyżka 1,80 zł w podatku
rolnym prze łoży się na dochody budżetu .

Pani Natalia Gawron Z·ca Skarbnika - poinformowała , że dochody z tytułu podatku rolnego wzrosną

w stosunku do roku 2017 o około 26.000,00 zł.

PanPiotr Wanat - poddał pod głosowa nie projekt niniejszej uchwały.

Za -12

Przeciw - 1

Wstrzymało się - O

Rada Gminy przyjęła w/w uchwałę 11 głosami za przy jednym głos i e przeciw.

Ad.s). Podjęcie uchwały w sprawie wysokości stawek podatku od nieruchomości .

Pan Piotr Wanat - odczyta ł projekt uchwały i poinfo rmował, że KFPGOŚiSR pozytywnie go
za opin iowała . Następnie otworzył dyskusję .

Pan Seweryn Kornak - za pyta ł jak zw iększony podatek od n ieruchomości (§l lit . b) związa ny

z prowadzeniem działalności gospodarczej oraz od budynków lub ich części zajętych na

prowadzenie działa lności gospodarczej oraz zwiększony o 0,13 zł (§ 1 Iit .e) pozostałych, w tym
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zajętych na prowadzenie odpłatnej statutowej d ziałalności pożytku publicznego przez organizacje
pożytku publicznego przełoży się na dochody.

Pan Piotr Wanat - zada ł pytanie jaka jest intencja tej podwyżki?

Pani Natalia Gawron - wyja śniła , że, że intencją podwyżki jest inf lacja tj . wzrost o około 2,5% na
każdej stawce, z tym . że nie można przekroczyć stawki maksymalnej i w jednej pozycji podwyższając

stawkę o 2,5% stawka ta została przekroczona w związku z tym trzeba było ją obniżyć o kił ka groszy.
Odpowiadając na poprzednie pytanie dotyczące dochodów z tytułu podwyżk i po i nformowała, że

dochody ogółem wzrosną o ok. 73.000,00 zł. Natom iast konkretn ie w pozycji zawart ej w §l lit . B
dochód wzrośnie o około 40.000, 00 zł ., natomiast w § 1 lit e o 4.500,00 zł.

Przystąpiono do głosowania;

Za podjęciem w/w uchwały głosowało - 12

Przeciw - O

Wstrzymało się - O

Rada Gminy jednogłośn ie podjęła uchwałę .

W tym momencie salę obrad opuścił radny Pan Damian Trala i quorum wynosi 11.

Ad. 6). Podjęcie uchwały w sprawie wydzierżawienia nieruchomości komunalnych z

jednoczesnym odstąpieniem od obowiązku przetargowego trybu zawarcia, związanej z tym,
umowy.

Pan Piotr Wanat - odczytał projekt uchwały w któ rej wyraża się zgodę na wydzierżawien ie , na
okres 5 lat, n ieruchomości gruntowych położonych w Mrowli i oznaczonych wew. gruntów, jako

dzi ałki : Nr 2722/2 o pow. 0,4200 ha, część - o powierzchni ok. 1,75 ha- dz. Nr 1623 i Nr 2664 o
powierzchni 0,81 ha. Nastę pn ie przedstawił wyjaśn ienie Pani mgr inż . Anny Niemier Kierownik
Referatu Gospodarki Planowania Przestrzennego, że p rzesła ne projekty uchwał zaw ierają rysunki
błędne okreś lo ne jako załączniki graficzne do uchwały dokonano ich poprawy i zastosowano
właściwe określone jako rysunki poglądowe. Dokonano korekty treści w/w uchwały i radni otrzymali

właściwe projekty uchwał. Jednocześnie poinformował, że Komisja Finansów Publicznych,
Gospodarki, Ochrony Środowiska i Spraw Regulaminowych pozytywnie zaopin iował w/w projekt
uchwały .

Pan Seweryn Kornak -zauważył, że jest tam droga dojazdowa do stadionu i zwrócił się z

zapytaniem do Z-cyWójta czy w związku z tym niema obaw co do możliwośc i korzystania z tej drogi.

Pan Sławomir Styka - poinformował, że droga jest utwardzona kruszywem i podbudowana. Stan
faktyczny jest taki, że jest to działka rolna wyłączona z tego terenu. Została ona wykonana
w poprzedniej kadencji bez ża d nych zezwoleń i zgłoszeń, a obecnie jest przedmiotem wyjaśn ia nia

w celu uregulowania stanu prawnego.

Przystąpiono do głosowania ;

Za podjęciem w/ w uchwały głosowało - 11

Przeciw -O

Wstrzymało s ię - O

Rada Gminy j ednogłośnie podjęła uchwałę .
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Ad. 7) Podjęcie uchwały w sprawie wydzierżawienia nieruchomości komunalnej
z jednoczesnym odstąpieniem od obowiązku przetargowego trybu zawarcia, związanej z tym ,
umowy.

Pan Piotr Wanat - odczytał projekt uchwały w której wyraża się zgodę na wydzierżawienie , na
okres 10 lat, n ie ruchomości gruntowyc h położonych w Mrowli i oznaczonych w ewidencji

gruntów, jako działki : Nr 2673 o pow. 20.0400 ha, część o pow . 19,0524 ha działki Nr 2676, i
część o pow. 20,1700 ha działki o pow. 2669.

Pan Seweryn Kornak - za pyta ł o stawkę czynszu d zi erżawnego za nieruchomości oddawane
w dzie rżawę na cele rolne.

Pani Natalia Gawron - wyjaśniła , że roczna stawka czynszu dzierżawnego wynosi około 300,00 zł

za 1 ha użytków rolnych.

Pan Sławomir Styka - poinfo rmował, że nie ma chętnych na wydzie rżawia n ie tych
n ieruchomości, natomiast stawka czynszu była przedmiotem obrad na Komisj i Rolnictwa, która
wcześn iej funkcjonowała i taka stawka została ustalona, obecnie w oparci u o n ią umowy
dzierżawy są zawierane.

Pan Seweryn Kornak - zapewnił, że na terenie gminy są rolnicy dla których dzie rżawiony teren

jest bardzo atrakcyjny i zasugerował, że przeprowadzenie przetargu na dzierżawę tych
n ieruchomości spowodowałoby zwiększenie czynszu dzierżawnego. Następnie zapytał, czy w
przypadku przedłużenia umowy na kolejne lata ta stawka czynszu będzie renegocjowana.

Pan Sławomir Styka - wyjaśnił, że gmina co rok waloryzuje stawki czynszu o wzrost inflacji,

natomiast przy przedłużan iu umowy stawki będą na nowo negocjowane.

Pan Ryszard Franczyk Sołtys wsi Bratkowice - zwrócił uwagę na to , że w obecnej rzeczywistości

na rolnictwie niewie le da s i ę za rob i ć, i tym rolnikom, któ rzy chcą pracowa ć należy pomagać

i cieszyć się, że ziemia jest zagospodarowana. Jednocześnie pod kreślił, że rolnik dzie rżawiący

nieruchomość zanim zbierze plony najpierw musi kilka lat w n ią inwestować .

Przystąpiono do głosowania;

Za podjęciem w/w uchwały głosowało - 11

Przeciw -O

Wstrzymało s ię - O

Rada Gminy jednogłośnie podjęła uchwałę.

Ad.B). Podjęcie uchwały w sprawie wydzierżawienia nieruchomości komunalnych
z jedno czesnym odstąpieniem od obowiązku przetargowego trybu zawarcia, związanej z tym,
umowy.

Pan Piotr Wanat - przedstawił wyja śnie nie Pani Anny Niemier do w/w projektu uchwały i
odczytał poprawiony już projekt uchwały w którym wyraża się zgodę na wydzierżawienie, na

okres 5 lat, nieruchomości gruntowych położonych w Rudnej Wielkiej i oznaczonych w ewidencji
gruntów, jako d zi a ł k i : Nr 2068/4 o powie rzchni 11,4138 ha, Nr 175 o powierzchni 3,7600 ha.
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Przystąpiono do głosowania;

Za podjęciem w/w uchwały głosowało-11

Przeciw -O

Wstrzymało się - O

Rada Gminy jednogłośnie podjęła uchwałę

Przewod niczący Rady Gminy, Pan Piotr Wanat poinformował, że

zdrowotnym, przekazał prowadzenie obrad Wiceprzewodniczącemu

Kornakowi.

w związku z problem
Rady Panu Sewerynowi

Ad.9). Podjęcie uchwały w sprawie wydzierżawienia nieruchomości komunalnej z jednoczesnym
odstąpieniem od obowiązku przetargowego trybu zawarcia, związanej z tym, umowy.

Wiceprzewodniczący Rady Gminy Pan Seweryn Kornak - odczytał projekt uchwały w którym wyraża

się zgodę na wydz ierżawienie, na czas nieoznaczony, nieruchomości gruntowych położonych w

Świlczy i wyraża się zgodę na odstąpien ie od obowiązku przetargowego trybu zawarcia umowy
dzierżawy nieruchomości i ud z ie lił głosu Panu Zastępcy Wójta w celu zreferowaniu zapisów uchwały.

Pan Sławomir Styka - wyjaśnił, że z Planem Zagospodarowania Przestrzennego Nr 3/2006 r

zmienionego w ubiegłym roku nic się nie zmieniło . Wniosek w sprawie strefy aktywności

gospodarczej jest procedowany i weryfikowany w U rzędzie Ma rszałkowskim i jest nadzieja że w roku
bieżącym zostanie podpisana umowa, aby na rok następny ogłos ić przetarg. Jednak do tego czasu
byłoby dobrze, aby ten teren był użytkowany. W związku z tym umowa dzierżawy jest zawarta na

czas nieoznaczony, aby móc w każdym momencie ją rozwiąza ć celem przygotowa nia do inwestycji w
roku następnym .

Pan Seweryn Kornak - otwo rzył dyskusję

Pan Piotr Wanat - zadał pytanie : jaka jest relacja między dzie rżawą, długością dzierżawy,

a ewentualnym prawem pierwokupu dzierżawionych gruntów? W wypadku gdy jest uchwalony bądź

nie jest uchwalony PlanZagospodarowania Przestrzennego.

PanSławomir Styka - wyjaśn ił, że teren ten jest przeznaczony pod działal ność produkcj i i usługi nie
l uciążl iwe dla mieszkańców, każdy będzie mógł wystartować do tego przetargu w celu zrealizowania

tej inwestycji. J eżeli obecny dzierżawca będzie chciał wybudować tę inwestycję iwykupić ten teren to
nie ma przeszkód.

PanSeweryn Kornak - zamknął dyskusję i poddał projekt uchwały pod głosowanie:

Za podjęciem w/w uchwałygłosowało-11

Przeciw - O

Wstrzymało się - O

Rada Gminy jednogłośnie podjęła w/w uchwa łę

Ad.10). Podjęcie uchwały w sprawie wydzierżawienia nieruchomości komunalnych z jednoczesnym
odstąpieniem od obowiązku przetargowego t rybu zawarcia, związanej z tym, umowy.

Pan Seweryn Kornak - odczytał projekt uchwały w któ rej wyraża się zgodę na wydzierżawienie, na
okres 10 lat, n ieruchomości gruntowej położonej w Świlczy i oznaczonej w ewidencj i gruntów, jako
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częsc - o powierzchni - 9,7000 ha - działka Nr 1/3 oraz wyraża się zgodę na odstąpienie od

obowiązku przetargowego trybu zawarcia umowy dzierżawy nieruchomości.

Pan Tadeusz Pachorek - wyjaśnił, że jest to działka 17 ha przylegająca do plantacji wierzby

energetycznej. Uznano, że część tej d z ia łk i można w dalszym ciągu wydzierżawić, a pozostała część

będzie dzie rżawiona przez Agroenergię na okres 5 lat . W tym czasie nastąpi tranzyt ści eków do

miasta Rzeszowa.

5alę obrad opuścił radny Pan Jerzy Stokłosa . Obecne quorum wynosi 10.

W związku z brakiem dyskusji przystąpiono do głosowania.

Za podjęciem w/w uchwałygłosowało - 10

Przeciw - O

Wstrzymało się - O

Rada Gminy j ed nogłośn ie podjęła w/w uchwałę

Ad.11). Podjęcie uchwały w sprawie wydzierżawienia nieruchomości kom unalnych z jednoczesnym

odstąpieniem od obowiązku przetargowego trybu zawarcia, związanej z tym, umowy.

Pan Seweryn Kornak - odczyta ł projekt uchwały w któ rej wyraża się zgodę na wydzierżawie nie, na

czas nieoznaczony, nieruchomości gruntowych położonych w Trzcianie i oznaczonych w ewidencji

gruntów, jako działki : Nr 372/7 o pow ierzchni 0,4669 ha, Nr 372/8 o pow ierzchni 0,4192 ha, Nr

372/9 o powie rzchni 0,5555 ha, Nr 372/10 o powierzchni 0,1399 ha, Nr 372/11 o powierzchni 0,6651

ha oraz wyraża się zgodę na odstą pie nie od obowiązku przetargowego try bu zawarcia umowy

dzierżawy nieruchomośc i.

Na salę powrócił radny PanJerzy Stokłosa i quorum ponownie wynosi 11.

Pan Sławomir Styka - wyja śnił, że teren ten jest przeznaczony pod za budowę przemysłową są tam

wydane warun ki zabudowy , niejednokrotnie był ogłaszany przetarg na zagospodarowanie działek

w tym zakresie, ale chętnych na wykup tych działek nie było . W związku z tym dzierżawa jest na czas

nieoznaczony, aby móc dalej próbować ten te ren sprzedać.

W związku z brakiem dyskusji

Za podjęciem w/ w uchwały głosowało-11

Przeciw-O

Wstrzymało się - O

Rada Gminy jednogłośnie podjęła w/w uchwałę

Ad.12). Podjęcie uchwały w sprawie obciążenia komunalnych nieruchomości gruntowych.

Pan Seweryn Kornak - odczytał projekt uchwały, w której wyraża się zgodę na odpłatne obciążenie

służebnością gruntową - w zakresie przejazdu i przechodu pasem o szerokości 4 m - komunalnych

nieruchomości gruntowych położonych w miejscowości Trzciana i oznaczonych w ewidencji gruntów

i budynków jako działk i Nr 372/13 i Nr 372/14 .
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Pan Sławomir Styka - wyjaśnił, że właściciel działki Nr 372/13 i działki nr 372/14 wystąpił

o umożliwienie przejazdu do swojej działki z uwagi na to, że planuj e tam i nwestycję budowy domu

jednorodzinnego i od tej strony jest pozbawiony dojazdu. Natomiast na mapie przylega do tych

d ziałek gdzie poprzednia uchwała była opiniowana. Jest tam przepompownia ścieków ogrodzona

i powierzchnia tej działki umożliwia żeby taki wjazd do tej posesji. Jest to droga publiczna przy polu

golfowym.

Pan Jerzy Stokłosa - poinformował, że działki te są długie i wąskie, żadna z tych właścicielek nic z

tym nie zrobi, a więc jeże l i będzie wyjazd z jednej i drugiej strony to podzielą się w poprzek i będzie

jakaś alternatywa.

Pan Seweryn Kornak - zapytał czy to będzie o płata jednorazowa z tytułu ustanowienia służebności,

czy będzie to świadczone cyklicznie.

Pan Jerzy Stokłosa - stwierdził, że będzie to opłata jednorazowa.

Pan Kazimierz lagowski - za sugerował, aby Gmina, któ ra pow inna służyć ludziom, każdą służebność

ustanawiała za darmo na rzecz danych wła ścicieli działek .

Pan Seweryn Kornak - odpowiedział, że pomimo, iż idea słuszna, to jednak nie jest zgodna

z przepisami, bo w ustawie o gospodarce nieruchomościami są jednoznaczne, określone podmioty od

któ rych Gmina nie bierze pieniędzy za ustanowienie ograniczonego prawa rzeczowego i na pewno nie

są to osoby fizyczne.

Za podjęciem w/w uchwałygłosowało- 11

Przeciw-O

Wstrzymało się - O

Rada Gminy jednogłośn ie podjęła w/w uchwałę

Ad.13). Podjęcie uchwały w sprawie sprzedaży nieruchomości komunalnej.

Pan Seweryn Kornak - odczytał projekt uchwały w którym wyraża się zgodę na sprzedaż, w drodze

przetargu, komunalnej nieruchomości gruntowej położonej w miejscowości Wol iczka i oznaczonej

w ewidencji gruntów i budynków jako działka Nr 126/1 o powierzchni 0,44 ha.

Pan Sławomir Styka - wyjaśn ił, ze dz iałka ta zostanie poddana wycenie przez biegłego rzeczoznawcę

i na tej podstawie zostanie oszacowana. Działka ta jest mieniem Skarbu Państwa i w drodze decyzji

w 1993 r. została przekazana Gminie Świlcza.

Seweryn Kornak - zauważył, że działka ta jest zabudowana, i w związku z tym za pyta ł w jakim stanie

są budynki.

Pan Zbigniew Nowa k Sołtys w si Woliczka - poinformował, że są to budynki bardzo za niedbane, dom

jest drewn iany budynki gospodarcze to same ścia ny, nie nadające się nawet do remontu.

Pan Sławomi r Styka - poinformował- że sprawa sprzedaży nieruchomość była przedmiotem obrad

na zebraniu wiejskim i otrzymała pozytywną opinię .

W związku z wyczerpaniem dyskusji przystąpiono do głosowania .
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Za podjęciem w/w uchwały głosowało-11

Przeciw -O

Wstrzymało się - O

Rada Gminy jed nogłośn ie podjęła w/w uchwałę

Ad.14). Podjęcie uchwały w sprawie. wyrażenia zgody na przeprowadzenia zabiegów
pielęgnacyjnych i konserwacyjnych pomnika przyrody.

Pan Seweryn Kornak - odczytał proj ekt uchwały z której wynika, że wyraża się zgodę na

przeprowadzenie zabiegów pi elęgna cyjnych i konserwacyjnych pomnika przyrody - ustanowion ego
zarządzeniem Nr 17/89 Wojewody Rzeszowskiego z dnia 27 czerwca 1989 r., i wpisanego do rejest ru

pomników przyrody pod poz.: 231 - w postaci drzewostanu lipowego, składającego się z 3 szt. drzew
gatunku lipa drobno listna, rosnących na nieruchomości położonej w miejscowości Bratkowice
i oznaczonej w ewidencji gruntów, jako działka Nr 4778/3 oraz uzasadnienie, które mówi, że

właściciel n ieruchomości nr ewid. 4778/3 w miejscowośc i Bratkowice zwrócił się z p rośbą do Wójta
Gminy Świlcza o wykonanie prac pielęgnacyjnych na drzewach będących pom nikiem przyrody,
których konary i liczny posusz stanowią zagrożenie bezpieczeństwa dla użytkowników drogi
publicznej. W ramach oceny zasad nośc i przeprowadzenia zabiegów pielęgnacyjnych , podczas wizji w
te renie potwierdzono, że t rzy drzewa, gatunek lipa drobnolistna posia dają liczny posusz w koronach.

Obumarłe gałęzie opadają na chodnik i jezdnie stwa rzając zagrożenie. Wykonanie zabiegów
pie lęgnacyjnych

i konserwacyjnych w obrębie drzew jest zatem konieczne.

Pan Sławomi r Styka - potwierdził zapisy w uzasadnieniu.

Pan Seweryn Kornak - zapytał o koszt przeprowadzenia tych pielęgnacji

PanJózef Wilga Sekretarz Gminy- wyjaśnił, że koszt będzie znany po rozstrzygnięci u przetargu.

Pan Seweryn Kornak zamknął dyskusję i poddał po glosowanie projekt uchwały.

Za podjęciem w/w uchwałygłosowało-11

Przeciw - O

Wstrzymało się - O

Rada Gminy jed nogłośnie podjęła w/w uchwałę.

Ad.1S). Podjęcie uchwały w sprawie rozpatrzenia skargi na działalność Wójta Gminy,

Pan Seweryn Kornak - odczytał projekt uchwały z której wynika, że uznaje s ię za bezzasadną skargę

Sta n isława Lubasa na działa lność Wójta Gminy Świlcza .

Pani Natalia Skuba Wiecław Przewodnicząca Komisji Rewizyjnej - przed stawiła opinię Komisji
Rewizyjnej w tej sprawie.

Przystąpiono do głosowania

Za podjęciem w/w uchwałygłosowało-11

Przeciw - O

Wstrzymało się - O
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Rada Gminy j ednogłośn ie podjęła w/w uchwałę .

Ad.16) . Podjęcie uchwały w sprawie stwierdzenia przekształcenia dotychczasowego Zespołu Szkół

w Świlczy w ośmioletnią Szkołę Podstawową im . św. Jana Kantego w Świlczy.

Pan Seweryn Kornak - odczytał projekt uchwaływraz z uzasadnieniem.

Pan Sławomir Styka - wyjaśnił, że w sprawie tej uchwały i w sprawie kolejnych dotyczących

p rzekształcenia szkół, służby Wojewody wszczęły postępowan ie nadzorcze w dotyczące ich uchylenia
ze względ u na przywołany nieprawidłowy przepis artykułu . Przepis artykułu przygot owywał Ra dca
Prawny, który podtrzymuje swoje stanowisko, że ten artykuł był słuszny . Natomiast proces odwołania

się od decyzji Wojewody, jest d ługotrwały i w związku z tym zostały przygotowane projekty uchwał

zgodne ze wskazówkami Wojewody.

Pan Bogdan Wójcik Radny Rady Gminy - zauważył, że był czas od kwietnia na przygotowan ie tych
uchwał . Obecnie jest to kolejna uchwała , kolejna sesja, gdzie się je proceduje, a jest j uż 30 listopada,
zachodzi pytanie, czy na pewno te uchwały są prawidłowo i dobrze przygotowane.

Pan Seweryn Kornak - zamknął dyskusję i przystąpiono do głosowan ia .

Za podjęciem w/w uchwałygłosowało- 11

Przeciw - O

Wstrzymało się - O

Rada Gminy jednogłośnie podjęła w/w uchwałę.

Ad.17.) Podjęcie uchwały w sprawie stwierdzenia przekształcenia dotychczasowego Zespołu Szkół

w Rudnej Wielkiej w ośmioletnią Szkołę Podstawową im. Stanisława Dąmbskiego w Rudnej
Wielkiej.

Pan Seweryn Kornak - odczytał projekt uchwały i otworzył dyskusję

W związku z brakiem dyskusji przystąpiono do głosowania .

Za podjęciem uchwały głosowało -11

Przeciw - O

Wstrzymało się - O

Rada Gminy jednogłośnie podjęła w/w uchwałę.

Ad.1S). Podjęcie uchwały w sprawie stwierdzenia przekształcenia dotychczasowego Zespołu Szkół

w Bratkowicach w ośmioletnią Szkołę Podstawową Nr 1 im. Kardynała Stefana Wyszyńskiego

w Bratkowicach.

Pan Seweryn Kornak - odczytał projekt uchwały i otworzył dyskusję .

W związku z brakiem dyskusji przystąpiono do głosowania.

Za podjęciem uchwały głosowało -11
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Przeciw-O

Wstrzymało się - O

Rada Gminy jednogłośnie podjęła w/w uchwałę

Ad. 19). Podjęcie uchwały w sprawie stwierdzenia przekształcenia dotychczasowej sześcioletniej

Szkoły Podstawowej im. Konstytucji 3 Maja w Dąbrowie, wchodzącej w skład Zespołu Szkół

w Dąbrowie, w ośmioletnią Szkołę Podstawową im. Konstytucji 3 Maja w Dąbrowie. wchodzącą

w skład Zespołu Szkół w Dąbrowie.

Pan Seweryn Kornak - odczytał projekt uchwały i otworzył dyskusję

W związku z brakiem dyskusji przystąpiono do głosowania

Za podjęciem uchwały głosowało -11

Przeciw-O

Wstrzymało s ię - O

Rada Gminy jednogłośnie podjęła w/w uchwałę

Ad.20). Podjęcie uchwały w sprawi e przekształcenia dotychczasowej sześcioletniej Szkoły

Podstawowej Nr 2 im. Jana Pawła II w Bratkowicach w ośmioletnią Szkołę Podstawową Nr 2 im.

Jana Pawła II w Bratkowicach.

Pan Seweryn Kornak - odczytał projekt uchwały i otworzył dyskusję

W związku z brakiem dyskusj i przystąpiono do głosowania

Za podjęciem uchwały głosowało -11

Przeciw-O

Wstrzymałosię - O

Rada Gminy j ed nogłośn ie podjęła w/w uchwałę w Bratkow icach.

Ad. 21). Podjęcie uchwały w sprawie stwierdzenia przekształce nia dotychczasowej sześcioletniej

Szkoły Podstawowej Nr 1 im. Marii Konopnickiej w M rowli

Pan Seweryn Kornak - odczytał projekt uchwały .

Przystąpiono do głosowania

Za podjęciem uchwały głosowało -11

Przeciw - O

Wstrzymało się - O

Rada Gminy jednogłośnie podjęła w/w uchwałę
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Ad.22). Podjęcie uchwały w sprawie przekształcenia dotychczasowego Zespołu Szkół

w Trzcianie w ośmioletnią Szkołę Podstawową w Trzcianie.

PanSeweryn Kornak - odczytał projekt uchwały.

Przystąpiono do głosowania

Za podjęc iem uchwały głosowa ło -11

Przeciw-O

Wstrzymało s i ę - O

Rada Gminy jednogłośnie podjęła w/w uchwałę

Ad.23). Podjęcie uchwały w spraw ie zmiany uchwały budżetowej na rok 2017

PanSeweryn Kornak - odczytał projekt uchwały i oddał głos Pani Skarbnik.

Pani Natalia Gawron Z-ca Skarbnika- wyjaśniła , że w związku z planowanymi oszczędnościam i

w działach : turystyka, gospodarka mieszkaniowa, działa lność usługowa, różne rozliczenia, pomoc
społeczna, kultura fizyczna w kwocie 274.898,61 zł dokon uje się przeniesienia planu wydatków

z przeznaczeniem na : wpłatę na rzecz Podkarpackiej Izby Roln iczej - 5.000,00 zł ; dotacje celową dla
Gmina Miasto Rzeszów - na wykonanie lokalnego transportu zbiorow ego na terenie Gminy Świlcza 
40.000,00 zł ; remont pomieszczeń sanitarnych w budynku Urzędu Gminy Świlcza - 123.476,96 zł;

szkolenia pracowników - 5.000,00 zł; wkład własny do projektu mającego na celu utworzenie
nowych oddziały przedszkolne - 51.421,65 zł; kontynuacje inwestycji Gminny Ośrode k Sportu w
Trzcianie - 50.000,00 zł.

Pan Seweryn Kornak - otworzył dyskusję .

W związkiem z brakiem dyskusji przystąpiono do głosowan ia .

Przystąpiono do głosowania

Za podjęciem uchwały głosowało -11

Przeciw - O

Wstrzymało się - O

Rada Gminy jed nogłośnie podjęła w/w uchwałę

Ad.24). Podjęcie uchwały w spraw ie zmian Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Świlcza.

Pan Seweryn Kornak- przedstawił projekt uchwały i poprosił Panią Skarbnik zreferowanie zapisów
projektu uchwały.

Pani Natalia Gawron - wyjaśniła, że wprowadza się nowe przedsięwzięcie bieżące o nazwie

"Funkcjonowanie Środowiskowej Świetlicy Socjoterapeutycznej w Świlczy" . W związku , że

przewidywane jest podpisanie umowy w listopadzie, a więc musi być zabezpieczony wkład własny. ,

który wynosi 71.000,00 zł .
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Pan Paweł Werbowy koordynator ds. pozyskiwania funduszy zewnętrznych - zreferował proces

wdrożenia projektu dotyczącego Świetlicy Socjoterapeutyc znej w Świlczy oraz wkład niefinansowy
Gminy Świlcza - praca wykonywana przez wolontariuszy. Następn ie przedstawił proces wdraża nia

projektu dot. Utworzenia i funkcjonowania przez okres 12 miesięcy Ośrodka Wychowania
Przedszkolnego w Błędowej Zgłobieńsk iej oraz projektu dat. Utworzenia i funkcjonowania miejsc
przedszkolnych w miejscowości Rudnej Wielkiej .

Przystąpiono do głosowania

W związkiem z brakiem dyskusji przystąpiono do głosowania .

Przystąpiono do głosowania

Za podjęciem w/w uchwały głosował - 11

Przeciw-O

Wstrzymało się - O

Rada Gminy jednogłośnie podjęła w/w uchwałę

Ad.2SI. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia do realizacji projektu pn. "Utworzenie
i funkcjonowanie przez okres 12 miesięcy Ośrodka Wychowania Przedszkolnego w Błędowej

Zgłobieńskiej" , współfinansowanego z Regionalnego Programu Operacyjnego Województwa
Podkarpackiego na lata 2014 - 2020 - Oś Priorytetowa IX Jakość Edukacji i Kompetencji w
Regionie, Działanie 9.1 edukacji przedszkolnej .

Pan Seweryn Kornak - odczytał projekt uchwały wraz z uzasadnieniem z którego wynika, że Projekt
pn. "Utworzenie i funkcjonowanie przez okres 12 miesięcy Ośrod ka Wychowania Przedszkolnego

w Błędowej Zgło bieńsk i ej", współfinansowanego z Regionalnego Programu Operacyjnego
Województwa Podkarpackiego na lata 2014-2020 - Oś Priorytetowa IX Ja kość Edukacji i Kompetencji

w Regionie, Dzia ła nie 9.1 Rozwój edukacji przedszkolnej realizowanego przez Stowarzyszenie Na
Rzecz Rozwoju Błędowej Zgłobieńskiej . Na potrzeby realizacji zostało zaw iąza ne partnerstwo z gminą
Świlcza, która jako partner współpracować będzie m.in. przy tworzeniu nowych miejsc i wspierać
Wnioskodawcę przy prowad zeniu OWP w przyszłości (partnerstwo zostało zawiązane zgodnie
z proced urą określoną w regulaminie konkursu - pkt 2.7 - przed złożeniem niniejszego wniosku).

Celem głównym projektu jest wzrost do IX.2018 r. stopnia upowszechnienia edukacji przedszkolnej
na terenie gminy Świlcza, poprzez utworzenie i prowadzenieOśrodka Wychowa nia Przedszkolnego w
Błędowej Zglobieńskiej . Wkład własny gminy Świlcza jako partnera w wysokości łącznej : 25000,00 zł,

związany jest z adaptacja, dostosowanie i wyposa żenie lokalu do prowadzenia Przedszkola. Wydatki
zostały już przez Gm inę poniesione podczas remontów budynku szkoły w Błędowej . Po otrzymaniu
dofinansowania przez Stowarzyszenie będ z iemy się sta rać o refundację poniesionych kosztów.
Realizacja projektu nastopi w okresie od 15 września 2017 r. do 14 wrześnio 2018 r,- te rmin realizacji

podany w uchwale jest zwią za ny z możliwością refundacji częśc i poniesionych już kosztów na
otwarcie i dostosowanie do potrzeb dzieci oddziału przedszkolnego w Błędowej Zgłobieńsk iej . Projekt
zawiera następujące działa n ia : pozyskanie, dostosowanie i wyposażenie lokalu, prowadzenie zajęć

dydaktyczno-wychowawczych zgodnie z podstawą programową oraz dodat kowych zajęć

specjalistycznych. Realizacja zajęć przyczyni s ię do podjęcia nauki na kolejnym etapie edukacji oraz
funkcjonowania dziecka w ś rodowisku rówieśników.
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Pan Paweł Werbowy - poinformował, że prace, nad stworzeniem Ośrodka Wychowania

Przedszkolnego zaczęły się zanim został ogłoszony projekt w momencie kiedy okazało się że istnieje
możliwość zrefundowania tych kosztów została podjęta decyzja w zespole roboczym o podjęci u

takiej próby i udało się . Jeże li wszystko się dobrze potoczy to w grudniu zostanie podpisana umowa
i w związku z tym środki, które zostały poniesione na prace adaptacyjne po podpisaniu umowy
Stowarzyszenie na Rzecz Błędowej Zgłobiensk iej powinno gminie zrefundować te koszty na
podstawie wydatków już poniesionych. Interesy Gminy zostały zabezpieczone i wkład własny nie

będzie wchodził pod wolontariuszy ale pod rodziców, którzy opłacać będą opłaty za korzystanie z
usługi edukacyjnej
w przedszkolu. Reasumując wkład własny traktowany jest jako wniesio ny, ale z możliwością

refundacji.

Pan Piotr Wanat - stwierdził, że nie zawsze się tak zdarza, że wkład wniesiony będzie mógł być

zrefundowany, za dał pytanie jaka jest trwałość projekty i czy zastanawiano s ię nad dalszym

finansowaniem tego ośrodka Wychowania Przedszkolnego. Obecnie rozpoczyna się ten oddział

przedszkolny, jest teraz wspomagany przez finansowanie unijne zewnętrzne, a póżniej będzie sobie

musiał poradzić sam

Pan Paweł Werbowy - wyjaśnił, że koszty kwalifikowane są od 15 września 2017 r. a prace
remontowo-budowlane zakończyły się w okolicach między 30 września a 1 pażdziernika 2017 r.

oznacza to że mieścimy się w ramach czasowych i regulamin dopuszcza refundację kosztów. W

odpowiedzi na pytanie drugie wyjaśnił, że liderem projektu jest Stowarzyszenie na rzecz Błędowej

Zgłobienskiej, i całą odpowiedzialność za zachowanie terminu trwałości projektu przynajmniej przez2
lata leży po stronie Stowarzyszenia. Po dokonanych analizach przy przygotowaniu tego wniosku
Stowarzyszenie podjęło się tego wyzwania. Tutaj gmina Świlcza nie jest liderem i nie podejmuje

żadnych zobowiązań

Pan Bogdan Wójcik - zapytał, czy skoro Gmina Świlcza nie jest liderem to jaka jest intencja

podejmowania tej uchwały

Pan Paweł Werbowy - wyjaśnił, że Błędowa Zgłobieńska potrzebowała partnera, który wzmocni
potencjał samegoprojektu i żeby otrzymać odpowiednią liczbę punktów i udowodnić, że nie są sami,
a ponadto była potrzeba odzyskania części kwoty, która została zainwestowana przez Gmina Świlcza

w tamtej miejscowości 25.000,00 zł zostanie zrefundowana. Najbardziej znaczący argument to dać

l społecznośc i tamtejszej znak, że gminie zależy na tym że nie są sami i w razie czego mogą liczyć na

samorząd lokalny. W ramach tego projektu na zakup samych rzeczy, które będą potem potrzebne na
kolejne lata jest na ponad 55.000,00 zł .

Pan Seweryn Kornak - zamknął dyskusję i poddał pod głosowanie projekt uchwały

Za podjęciem w/w uchwałygłosował - 11

Przeciw - O

Wstrzymało się - O

Rada Gminy jednogłośnie podjęła w/w uchwałę

Ad.26). Podjęcie uchwały w sprawi e przyjęcia do realizacji zadania pn. "Utworzenie

i funkcjonowanie miejsc przedszkolnych w miejscowości Rudna Wielka na lata 2017 - 2020",
współfinansowanego z Regionalnego Programu Operacyjnego Województwa Podkarpackiego na
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lata 2014 - 2020 - Oś Priorytetowa IX Jakość Edukacji i Kompetencji w Regionie, Działania 9.1
Rozwój edukacji przedszkolnej .

Pan Seweryn Kornak - przedstawił projekt uchwały i odczytał uzasadnienie, które mówi: Celem
głównym projektu pn. " Utworzenie i funkcjonowanie miejsc przedszkolnych w miejscowościach

Świlcza i Rudna Wielka na lata 2017-2020", który będzie współfinansowany z Regionalnego Programu
Operacyjnego Województwa Podkarpackiego na lata 2014-2020 - Oś Priorytetowa IX Ja kość Edukacji

i Kompetencji w Regionie, Dz iałan ie 9.1 Rozwój edukacji przedszkolnej jest wzrost do VII1.2018 r.
stopnia upowszechnienia edukacji przedszkolnej na terenie gminy Świlcza, poprzez utworzenie
i funkcjonowanie miejsc przedszkolnych w miejscowości Rudna Wielka na lata 2017-2020 w
istn iejącym OWP. Projekt zawiera nastę pujące d z iałan ia: pozyskanie, dostosowanie i wyposażen ie

lokalu, prowadzenie zajęć dydaktyczno-wychowawczych zgodnie z podstawą programową . Wkład

własny do projektu ma pochodzić: 25.880,00 zł - z wkładu prywat nego, tj .:18.480 zł - ze środków

które pochodzić będą z opIat pobieranych od rodziców za tzw. "wkład do kotła" (20 osób x 4,20

zł/dzie ń x 20 dni x 11 m-cy) 7.400 zł - ze środków któ re pochod z i ć będą z opłat pobieranych od
rodziców za tzw. "godziny poza czasem bezpłatnym" - o pła ta na terenie gminy wynosi 1 łfgodzinę 
przyjmuje się, że około 2.400 godzin w roku 2017, a jakieś 5.000 godzin w roku 2018 zostanie w ten

sposób wykorzystane ( średn io 33 godziny na miesiąc na dziecko). Realizacja projektu nastąpi w
okresie od sierpnia 2017 r. da lipca 2018 r.,- termin realizacji podany w uchwale jest związany z
możliwością refundacj i części poniesionych już kosztów na otwarcie i dostosowanie do potrzeb dzieci
oddziału przedszkolnego w Szkole Podstawowej w Rudnej Wielkiej. Realizacja zajęć przyczyni się do
podjęcia nauki na kolejnym etapie edukacji oraz funkcjonowania dziecka w środowisku rówieśn ików.

Pan Paweł Werbowy - wyjaśn ił, że w tym projekcie to Gmina jest liderem co oznacza, że te

zobowiąza nia będ ą podciągnięte na dwa lata. Po analizie sytuacj i demograficznej która została

zatwierd zona we wrześniu wyszło, że takie miejsca będą potrzebne w tej miejscowości, dlatego
trwałość będzie finansowana z subwencji oświatowej .

Pan Bogdan Wójcik - za uważył, że w uzasadnieniu widnieje miejscowość Świ lcza i Rudna Wielka, czy
to oznacza, że projekt będzie realizowany również w Świlczy.

Pan Paweł Werbowy - wyjaśnił, że podczas analizy wyszło, że osoby, które dojeżdżają do pracy do

Rzeszowa ze Świlczy będą mogły zostawiać swoje dzieci w przedszkolu w Rudnej Wielkiej.
Wojewódzki U rząd Pracy prosi że by przyjąć uchwałę " Przyjęci e projektu ..." zgodnie z tytułem

projektu zatem z miejscowością Rudna Wielka, ale w opisie projektu wskazuje się, że będą mogły

brać udział dzieci również z poza tej miejscowości co wzmacnia ten projekt. Na sprzęt i doposażenie
jest kwota 48.000,00 zł , który zostanie zrefundowany , bo zostało to już zakupione. W miesiącu

sierpniu i wrześn i u oraz adaptacja pomieszczenia na rzecz przystosowania szkoły na kwotę 29.600,00
zł.

Pan Piotr Wanat - za pyta ł o koszt całkowity projektu .

Paweł Werbowy - poinformował, że ogólna kwota kosztów kwalifikowanych to 257.000,00 zł minus
wkład wła sny daje kwotę 231.000,00 zł refundacj i z Unii Europejskiej, różnice między kosztami

kwalifikowanymi oddadzą rodzice.

PanSeweryn Kornak zamknął dyskusję i poddał pod głosowanie projekt w/w uchwały.

- Za podjęciem w/w uchwały glosował - 11

Przeciw - O
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Wstrzymało się - O

Rada Gminy j ed nogłośn ie podjęła w/ w uchwałę

Ad.27). Podjęcie uchwały w sprawie przystąpienia do realizacji projektu pn. "Funkcjonowanie
Środowiskowej Świetlicy Socjoterapeutycznej w Świlczy" nr RPPK.08.04.00-IP.01-18-021/17
w ramach Regionalnego Programu Operacyjnego Województwa Podkarpackiego na lata 2014 
2020, Oś Priorytetowa VIII- Integracja społeczna, Działanie 8.4.

Pan Seweryn Kornak - odczytał projekt uchwały wraz z uzasadnieniem , które brzmi projekt pn.
"Funkcjonowanie Środ owiskowej Świetlicy Socjote rapeutycznej w Świlczy" stanowi uzupełninie do

obecnie realizowanego projektu pn.: "Utworzenie Środ owiskowej Świetlicy Socjoterapeutycznej w
Świlczy" w ramach któ rego budynek pawilonu sportowego w Świlczy jest przebudo wywany na
Środowiskową Świetlicę Socjoterapeutyczną oraz zostanie zakupione wyposażenie n iezbędne do
wsparcia rodziny. Projekt ten realizowany jest w ramach Europejskiego Fundu szu Rozwoju

Regionalnego, Oś Priorytetowa nr VI "Spój ność Przestrzenna i Społeczna" Regionaln ego Programu
Operacyjnego Województwa Podkarpackiego na lata 2014 - 2020. Nadzór i realizacja projektu pn.

"Funkcjonowanie Środowiskowej Świetlicy Socjoterapeutycznej w Świlczy" zostanie przekazana
jednostce organizacyjnej Gminy Świlcza tj . Gminnemu Ośrod kowi Pomocy Społecznej w Świlczy,

zgodnie z punktem 1.6 Regulaminu konkursu w ramach Regionalnego Programu Operacyjnego
Województwa Podkarpackiego na lata 2014-2020, Oś Priorytetowa VIII . Integracja społeczna ,

Dzi ała n ie 8.4 - Poprawa dostępu do usług wsparcia rodziny i pieczy zastę pczej . Wkład własny w
wysokości łącznej : 71.520,00 zł, zostanie wniesiony do projektu, jako wkład niepieniężny - pochodzić

będz i e ze środków prywatnych (Wnioskodawca nie będz ie pobierał opłat od uczestników projektu) ,

tj . pracy wolontariu szy, z któ rymi zawarte zosta ną porozumienia wolonta riackie. W ramach projektu
zaplanowano zadania wspierające 30 dzieci w wieku 6-16 lat, zamieszkujących gminę Świlcza 
korzystających z pomocy społecznej i/lub PO PŻ - w zakresie ich szeroko rozumianej

aktywizacji/reintegracji, poprzez udział w zajęciach oferowanych przez nowo powstałe miejsca w
świet li cy socjoterapeutycznej - proj ekt obejmuje na stępujące d ziałania/zadania : utworzenie i
doposaże nie świet l icy socjoterapeu tycznej rea liza cję zajęć programowych w świetlicy, organ izację

zajęć wyrównujących i rozw ij ających kompetencje kluczowe uczestników świetlicy

socjote rapeutycznej. Uczestnicy po zakończeniu udziału we wsparciu, będą lepiej przygotowani do
samodzie l ności, na będą um iejętności niezbędne do integra cji w społeczeństwie, zn iwelują swoje
braki/deficyty w zakresie wiedzy i kwalifikacji - rozwiną za rad ność życ iową, by móc w przyszłości

funkcjonować w różnych środowiskach.

- Za podjęci em w/w uchwały głosował - 11

Przeciw -O

Wstrzymało się - O

Rada Gminy jednogłośn ie podjęła w/w uchwałę
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Ad.28). Podjęcie uchwały w sprawi e wydzierżawienia nieruchomości komunalnej z jednoczesnym
odstąpieniem od obowiązku przetargowego trybu zawarcia, związanej z tym umowy.

Pan Seweryn Kornak - odczyta ł projekt uchwały w którym wyraża się zgodę na wydzierżawienie, na

okres 5 lat, nieruchomości gruntowej położonej w Świlczy i oznaczonej w ewidencji gruntów, jako
część - o powierzchni - 7,0000 ha - działki Nr 1/3 i wyra ża się zgodę na odstąpienie od obowiązku

przetargowego trybu zawarcia umowy dzierżawy n ieruchomości i uzasadnienie do uchwały, które
brzmi; "Agroenergia" obecnie d zie rżawi od Gminy 17,6675 ha . Wydzierżawien ie kolejnych 7 ha jest
n iezbędne w celu zagospodarowan ia przez Zakład Wodociągów i Kanalizacj i w Świlczy rosnącej ilości

osadów pościekowych , i umożliwienia w ten sposób Zakładowi rozliczenie s ię z organami ochrony
środowiska z zagospodarowania osadów poprzez ich aplikację do gruntu. Zgoda na zawarcie umowy

d zierżawy w trybi e bezprzetargowym daje możliwość zawarcia umowy ze Spółdzielczą Grupa
Producentów Rośl in Energetycznych "Agroenergia"

W związku z brakiem dyskusji przystąpiono do głosowa nia

- Za podjęc iem w/w uchwały głosował - 11

Przeciw-O

Wstrzymało się - O

Rada Gminy jednogłośnie podjęła w/w uchwałę

Ad.29). Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie zasad ustalania i przekazywania z
budżetu Gminy Świlcza środków finansowych wynikających z rozliczenia podatku od towarów i

usług związanego z zakładem budżetowym .

Pan Seweryn Kornak -odczyta ł projekt uchwały z któ rego wynika, że w pkt. 2 za łącznika do uchwały

Nr XLlV/289/2017 Rady Gminy Świ lcza z dnia 26 czerwca 2017 r. w sprawie zasad ustalania i
przekazywania z bud żetu gminy Świlcza środków fi nansowych wynikających z rozliczenia podatku od
towa rów i usług związanego z zakładem budżetowym w ppkt. b kropkę zastępuje się przecinkiem i

dodaje s ię ppkt c w brzmieniu: "cl w ciągu 5 dni roboczych od dnia wysyłki scent ralizowanej
deklaracji VAT-7 w przypadku, gdy Gmina kwotę nadwyżk i przenosi na następny okres
rozliczeniowy,". Następnie odczytał uzasadnienie, które brzmi; Zgodnie z art. 16 ust. 4a ustawy z dnia

27 sierpnia 2009 r. o f inansach publicznych, samorządowy zakład budżetowy może otrzymać z
budżetu gminy środki f inansowe wynikające z rozliczenia podatku od towarów i usług, z tym, że ich
wysokość nie może być wyższa niż wynikająca z rozliczenia podatku VAT tego zakła du. Zasady

ustalania i przekazywania środków finansowych wynikających z rozliczenia podatku VAT związanego z
zakładem budżetowym określa - zgodnie z art . 16 ust . 2 pkt 4a - organ stanowiący jst. W
dotychczasowych zasadach nie przewidziano sytuacj i, w któ rej deklaracja c ząstkowa VAT-7 zakład u

budżetowego oraz scent ralizowana deklaracja gminy wykażą nadwyżkę podatku naliczonego nad
na leżnym, jednak ze względu na niską kwotę tej nadwyżki, gmina zamiast sta rać się o jej zwrot 

przesunie na następny okres rozliczeniowy.

Pani Natalia Gawron - wyjaśniła , że jeże li zakład bud żetowy wykaże wzrost podatku naliczonego na

należnym i wykaże nadwyżkę podatku, wówczas gmina ma obowiązek w ciągu 5 dni od momentu
złożenia zcentralizowanej deklaracji VAT dokonać zwrot u różnicy w/w podatku zakładowi

budżetowemu pomimo to, że Gmina nie będ z ie się starać o zwrot z Urzędu Skarbowego i zostanie to
przesun ięte na nadwyżkę na przyszły okres rozliczeniowy.
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Pan Piotr Wanat - zapytał, czy jeżeli Gmina dopłaca do kosztów mediów w tym przypadku do wody

zakładowi budżetowemu to czy odprowadza VAT?

Natalia Gawron - wyjaśniła, że Zakład Wodociągów jako jednostka Gminy obciąża Gminę notą

księgową, która nie zawiera podatku VAT.

Pan Seweryn Kornak - zamknął dyskusję i poddał pod głosowanie projekt uchwały

- Za podjęc iem w/w uchwały głosował - 11

Przeciw-O

Wstrzymało s ię - O

Rada Gminy jednogłośnie podjęła w/w uchwałę

Ad.30) . Podjęcie uchwały w sprawie Regulaminu Utrzymania Czystości i Porządku na terenie Gminy

Świlcza.

Pan Seweryn Kornak - odczytał projekt uchwały wraz z uzasadnieniem, które brzmi: Regulamin

utrzymania czystości i porząd ku na terenie gminy Świlcza przyjęty uchwałą Rady Gminy Świlcza Nr

L/355/2017 z dnia 8 listopada 2017r. o kreśla szczegółowe zasady utrzym ania czystości i porządku na

te renie gminy w zakresie m.in . rodzaju i minimalnej pojemności pojemników przeznaczonych do

zbierania odpadów komunalnych na terenie nieruchomości oraz na drogach publicznych, warunków

rozmieszczenia tych pojemników i ich utrzymania w odpowiednim stanie sanitarnym, porządkowym i

technicznym . Po dokonaniu analizy treści § 6 ust. 2 oraz §10 pkt 5 powyższego Regulam inu stwierdza

si ę, że ich treść odbiega od regulacji zawartych wart. 4 ust . 2 ustawy z dnia 13 września 1996r. o

utrzymaniu czystości i porządku w gminach (Dz. U. z 2017r., poz. 1289) w związku z czym konieczne

jest wyeliminowanie z uchwały zapisów d otyczących konstrukcji pojemników, która umoż liwia ła

będzie ich opróżnianie mechanizmem załadowczym pojazdów od bierających odpady, spełnienia

wymagań Polskiej Normy PN-EN 840 lub posiadania deklaracje zgod ności wystawionej przez

prod ucenta zgodnie z ustawą z dnia 30 sierpnia 2002 r. o systemie oceny zgod ności (Dz. U. z 2017 r.,

poz. 1226) jak również zo bowiąza n ia właścic iela n ieruchomości do opisania pojemnika nazwą

miejscowości (i ulicy jeże li jest nadana) oraz numerem porządkowym nieruchomości lub · j e żeli

nieruchomość nie ma nadanego numeru porządkowego - numerem dzi ałk i. Elementy wskazanewart.

4 ust. 2 ustawy z dnia 13 września 1996r . o utrzym aniu czystośc i i porządku w gminach (Dz. U. z

2017r., poz. 1289) mają charakter wyczerpujący, i użycie rozszerzającej wykładni, pozwalającej na

jego zastosowanie do regulowania kwestii , które nie zostały w nim wym ienione jest niedopus zczalna.

Pani Anna Niemier - wyjaśn iła zamiany w uchwale i wyjaśniła , że zmiany te nie będą miały wpływu

na ogłoszone już przetargi.

Pan Seweryn Kornak zamkną dyskusję i poddał projekt uchwały pod głosowan ie

- Za podję ci em w/w uchwały głosował - 11

Przeciw-O

Wstrzymało się - O

Rada Gminy jed nogłośn ie podjęła w/w uchwałę

Ad. 31). Sprawy różne i wolne wnioski.
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Pan Sławomir Styka - poinformował, że na wniosek mieszkańców Bratkowic i radnej Pani Barbary

Budy zostanie wymienionych przez Za kład Energetyczny 6 słupów elekt rycznych z drewnianych na

betonowe. Nastę pnie po informował, że odbyły się już zebrania wiejskie i mieszka ńcy niejednokrotnie

wnioskowali o zmia nę i wydłużenie czasu świecen i a ulicznego. W związku z tym od I kwartale 2018 r.

oświetlen ie uliczne w Gminie Świlcza będ z ie trwało do godz. 24.00. Ponadto planuje się dokonać

wymiany ok. 150 lamp z sodowych na ledowe . Dodatkowo zostanie wydłużony autobus MPK linia 20

południe do Bratkowic, jednak będ z ie kont rolowane ob łożen ie tej linii

Pan Piotr Wanat - popros ił o zreferowa nie problemu przyłączenia częśc i terytorium sołectwa Świlcza

do so łectwa Woliczka co wiązałoby się z pozyskaniem dodatkowego mandatu radnego dla Wol iczki.

Pan Sławomir Styka - wyjaśnił, że id eą przyłączenia c zęści terytorium Świlczy do Woliczk i nie było

pozyskanie mandatu radnego dla Woliczki, ale poszerzenie tej miejscowości po to , aby ich życie

rodzinne i społeczne było zjednoczone z tą gru pą . Po wysłuchaniu mieszkańców Wo liczki większość

mies zka ńców było za przyłączeniem tego terenu do ich miejscowości . Natomiast w Świlczy

mieszkańcy bronili swojego terytorium i ta idea nie została zaaprobowana przez mieszkańców

Świlczy . Rada Gminy będzie podejmowała uchwałę w tej sprawie. Na chwilę obecną zostały uzyskane

( opinie mieszkańców w tej sprawie , za uważył jednak, że nie są one wiążące .

Pan Zbigniew Nowak - po informował, że na zebraniu w Woliczce wzięło udzi ał 38 osób i wszyst kie
były za przyłączen iem części terenu Świlcza do Wol iczki.

Pan Tomasz Biały - przytoczył przebieg zebrania wiej skiego w Świlczy z którego wynika, że w

zebraniu wzięła udział grupa osób która mieszka na tym terenie, któ ry miałaby być przyłączony do

Woli czki i była ona przeciwna temu przyłączen iu . Zdecydowanie większość osób biorących udział w

zebraniu była przeciwna przyłączenia części terenu Świlczy do Woliczki.

W dalszej części dyskutowano na temat frekwencji i przebiegu zebrań wiejskich . W tej sprawie głos

zabrali so łtys wsi Woli czki, radny Tomasz Biały i sołtys wsi Świlcza .

Pan Seweryn Kornak - za proponował , aby dyskusję na ten tem at przełożyć na obrady sesji na której
ta uchwała będz ie procedowana .

Pan Seweryn Kornak - w związku z wyczerpaniem porządku obrad zamknął 51 sesję Rady Gminy

Świl cza, która trwała od godziny 16.00 do 18,50.

Protokołowała

Bożena Pieta


